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OBČINA BRDA 
Trg 25. maja 2  
5212 Dobrovo   

 
Številka: 0322-05/2019 
Datum: 3. 9. 2019   

 
OBČINSKI SVET  
OBČINE BRDA    

 
ZADEVA: ODGOVORI NA POBUDE IN VPRAŠANJA SVETNIKOV 5. REDNE SEJE   
 
Denis Rusjan  
1. Občani se pritožujejo na delovanje splošne ambulante v zdravstevenem domu na Dobrovem, saj se 

medicinska sestra ne javlja na klice občanov oz. telefon je vedno zaseden.  
Boris Šfiligoj in Vilko Prinčič dodata, da se težko dobi tudi medicinsko sestro v splošni ambulanti v 
Kojskem, kljub temu, da je določena ura za klice. Za občane je to nesprejemljivo.  

2. Zunanja podoba stanovanjskih blokov – stanovanjski blok na vhodu na Dobrovo kazi videz kraja (fasada, 
različni nadstreški). Ali obstaja kakšna možnost, da se stopi v stik z uparaviteljem oz. stanovalci? 

3. Kakšen je ključ do razdelitve sredstev krajevni in vaškim skupnostim? 
 
1. Anita Manfreda – Direktorica OU 

 



 
 

2 
 

2. Uroš Bensa – Oddelek za okolje in prostor  
 
Občina brda je že pred časom organizirala sestanek z lastniki stanovanj na katerem je upravljalec bloka 

lastnikom pripravil predračun za izvedbo izolacije ovoja stavbe in enotno ureditev balkonov, vendar se 

večina lastnikov žal ni odločila za investicijo zato se investicija ni izvedla.  

3. Anita Manfreda – Direktorica OU 
 
Sredstva namenjena vaškim in krajevni skupnosti se že leta delijo po ponderjih, ki so bili sprejeti ob 
nastanku občine (Pravilnik in Razdelilnik priložena).  
Nov ključ razdelitve sredstev krajevni in vaškim skupnostim je v fazi prevetritve ter bo predlagan svetnikom 
v sprejem skupaj z novim odlokom o delovanju vaških in krajevne skupnosti še v letošnjem letu. 

 
Silvan Peršolja 
 
1. Parkiranje ob vikendih postaja v Šmartnem nerešljiv problem, zato prosi za poročilo oz. natančen 

odgovor v kakšni fazi je pridobivanje edinega primernega zemljišča. Kdo je v občinski upravi neposredno 
zadolžen za to zadevo? Kdaj in koliko razgovorov je bilo opravljenih z lastniki, kdo se jih je udeležil. 
Kakšen je načrt nadaljnjih korakov? 

2. ZTKMŠ Brda/občinska uprava prosi za podatke o številu zaposlenih, ki prihajajo delati v vaško jedro 
Šmartnega (v lokale, trgovine in pisarne); prijavljenem številu sedežev v lokalih, številu postelj 
namenjenih oddajanju. Poleg podatkov o obstoječih zmogljivostih prosi še za oceno istih podatkov za 
investicije, ki so v teku in bodo prav tako potrebovale parkirišča.  

3. Predlaga, da se ob vikendih in prazničnih dnevih podobno kot na prireditvah organizira redarja, ki bo 
usmerjal obiskovalce na razpoložljiva mesta za parkiranje in pomagal delati vsaj minimalen red. 

4. Ali je že pridobljeno soglasje ZVKD glede obnove napisa na vrhu stolpa v Gonjačah?  
5. Pred leti je Občina Brda na pobudo arhitekta Izidorja Simčiča sofinancirala ciljne arhitekturne delavnice 

za študente z mentorji. Za zanemarljiv strošek so prišle zanimive ideje in pobude. Ali je možno to na 
določene teme organizirati tudi v prihodnje? 

 
1. Dejan Rusjan – Oddelek za okolje in prostor  

 
V zvezi z reševanjem problema parkiranja v Šmartnem moramo povedati sledeče, da smo v mesecu juliju 
skupaj z županom in projektantom idejne zasnove opravili ogled na terenu in se tudi sestali z lastnikom 
zemljišča na parc. št. 1093/2, 1094/2 in 1094/3 vse k. o. Šmartno. Z lastnikom zemljišča je bilo 
dogovorjeno, da se izdelano idejno rešitev spremeni tako, da se območje novih parkirišč z dostopno cesto 
pomakne čimbolj proti obstoječi cesti in zunanjemu trgu na Podratih, kar pomeni boljši izkoristek zemljišča, 
po drugi strani pa tudi nekaj stroškov več zaradi utrjevanja brežin oziroma izvedbe dodatnih podpornih 
konstrukcij. Projektantu je zato naročena izdelava idejne zasnove novega stanja s projektantskim 
predračunom in predlogom parcelacije, ki bo posredovan lastniku v potrditev. Po potrditvi s strani lastnika 
sledi cenitev zemljišča in priprava predinvesticijske dokumentacije za umestitev projekta v NRP – načrt 
razvojnih programov. V predinvesticijski dokumentaciji se določi skrbnika za projekt. O poteku dosedanjih 
pogovorov z lastnikom od leta 2017 dalje ste večinoma že bili seznanjeni. Prvi sestanek je bil pri lastniku 
doma (prisoten D. Rusjan), kasneje je sledil sestanek pri županu v prisotnosti direktorice in vodje oddelka 
za okolje in prostor…. Kasneje je bil organiziran še en sestanek na sklic župana. Spomniti vas moramo, da je 
takrat lastnik postavljal določene pogoje, ki pa so se v postopku spremembe in dopolnitve OPN, izkazali za 
neizvedljive. Sedanji pogovori in dogovori grejo v pravo smer. 
Povedati moramo, da smo si v juliju na terenu ogledali tudi drugo lokacijo za katero se bo tudi pripravila 
idejna zasnova in sicer na parc. št. 1547, 1548, 1549, 1552/1, 1552/2 in 1552/3 vse k. o. Šmartno, kjer je v 
OPN predvidena namenska raba za parkirišča. Občina je že pričela s postopkom pridobitve lastništva na 
parc. št. 1552/1 in 1552/2 obe k. o. Šmartno. Drugo parkirišče bo nastalo na lokaciji od hotela proti 
Gonjačam, skladno z OPN načrtom. 
Na terenu smo si ogledali tudi lokacijo za izgradnjo tretjega parkirišča in sicer na parc. št. 234/2 k. o. 
Šmartno, ki je trenutno po namenski rabi kmetijsko zemljišče, vendar bo občina vložila predlog za 
spremembo namenske rabe v naslednjem postopku spremembe in dopolnitve OPN. 
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2. Tina Novak Samec – direktorica ZTKMŠ Brda  
 

Podjetje 
Število 

zaposlenih 
Št. sob / 

apartmajev Št. postelj št. sedežev 

ZTKMŠ - TIC Brda  3       

Design 123 2       

Hiša Marica 3-4 v izmeni 7 14 35 (noter) + 30 (zunaj) 

Oljčni bar 2     10 (bar) + 50 (po potrebi) 

Al di la apartmaji zaprto       

Briška hiša/galerija 1       

Nona Luisa 2       

Apartma Kumar   2 8   

Gostišče Turn 2-3 v izmeni     50 (noter) + 35 (zunaj) 

Suita Danica   3 6   

La champagnerie zaprto       

Galerija Dablo  občasno odprta       

 
3. Tina Novak Samec – direktorica ZTKMŠ Brda  

 
Kot ugotovljeno velja v okviru prireditev poseben prometni režim, pri katerih so dolžni organizatorji 
poskrbeti za zadostno število rediteljev za usmerjanje prometa in parkiranje, kot tudi za zagotovitev prostih 
parkirnih mest pod obzidjem za domačine (parkirna mesta so vnaprej dogovorjena z domačini in so 
rezervirana za podane registrske tablice). Temu že sledimo na večjih prireditvah kot so: Brda in vino, 
Martinovanje, Praznik češenj. 
ZTKMŠ v času povečanega dostopa samostojnih turistov ter najavljenih avtobusnih skupin (predvsem 
pomladi in jeseni) ob sobotah občasno že od leta 2018 zagotavlja reditelja, ki skrbi za parkiranje in 
usmerjanje avtomobilov in avtobusov. Za zagotavljanje redne prisotnosti rediteljev bi bilo potrebno 
zagotoviti v bodoče dodatna denarna sredstva znotraj proračuna ZTKMŠ Brda. 
Ker pa reditelj lahko le usmerja in opozarja in nima možnosti kaznovanja velja v bodoče razmisliti o 
prisotnosti redarja. Tudi k slednji rešitvi je župan Občine Brda že pristopil k reševanju navedene 
problematike.  
 

4. Anita Manfreda – Direktorica OU 
 
Napis na spomeniku v Gonjačah je bil obnovljen v juliju skladno s smernicami ZVKD Nova Gorica. 

 
5. Anita Manfreda – Direktorica OU 

 
Občina Brda vedno prisluhne Fakulteti za arhitekturo v Ljubljani in sodeluje pri sofinanciranju projektov, ki 
jih izvajajo študentje arhitekture skupaj z njihovimi mentorji v Brdih. V zadnjih treh letih se je izvedla 
delavnica ureditve centra Dobrovega,  ureditev športnega parka z čezmejno povezavo v Vipolžah, celostna 
ureditev območja Brd z vidika okoljske in urbanistične ureditve ter v letošnjem letu ureditev centra 
Medane z arhitekturno rešitvijo Gradnikove domačije. Zaključku vsake delavnice so si sledile tudi 
predstavitve javnosti ter razstave in brošure. Tudi v naprej bo občina podpirala tovrstne delavnice. 

 
Vilko Prinčič 
Objekt na mejnem prehodu na Humu je v zelo slabem stanju, grozi mu vdor strehe. Na mejnem prehodu 
Valerišče se je streha že vdrla, bila pa je podana pobuda s strani vaške skupnosti Cerovo, da so člani vaške 
skupnosti pripravljeni sami popravit streho, v kolikor je to možno in v kolikor lahko občina zagotovi material.  
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Dejan Rusjan – Oddelek za okolje in prostor  
 
Izvedba je možna v kolikor gre za nezahteven objekt (bruto površina do 25 m2), potrebno pa je zagotoviti 

strokovni nadzor nad izvedbo in seveda pred tem pridobiti gradbeno dovoljenje. Občina lahko poleg nadzora in 

gradbenega dovoljenja zagotovi tudi gradbeni material. 

Dušan Bevčar 
1. S strani vaške skupnosti Šmartno je bil opomnjen, da slikarska hiša še vedno pušča.  
2. Drugi javni WC na spodnjem delu vasi – odkar je nov lastnik popravljal objekt v bližini, je javni WC zaprt. 

Hkrati je bilo obljubljeno, da se bo do tega javnega WC-ja uredilo tudi tlak. Zanima ga, kdaj se bo dela 
izvedlo.  

3. Ali se bo sedaj, ko se je dokončno uredilo krožišče v Gonjačah, popravilo in razširilo tudi cesto do 
spomenika in dokončno zrušilo hišo, ki je v občinski lasti. 

4. V kakšni fazi je ureditev koncesije za pokopališča? 
 
1. Dejan Rusjan – Oddelek za okolje in prostor 

 
Glede na ugotovljeno stanje strešne kritine je bila sprejeta odločitev, da se izvedejo nujna investicijsko 
vzdrževalna dela na delu strehe, kjer prihaja do zamakanja notranjih prostorov. Dne 27. 8. 2019 je bilo 
pridobljeno kulturno varstveno soglasje za zamenjavo strešne kritine. Trenutno teče postopek zbiranja 
ponudb. Po izboru izvajalca se bo nemudoma pristopilo k izvedbi. 
 

2. Dejan Rusjan – Oddelek za okolje in prostor 
 
Glede na to, da za izvedbo kamnitega tlaka z odvodnjavanjem preko parcele št. 1191/1 k. o. Šmartno še 
nimamo soglasja lastnika te parcele (na tem je dejaven sedanji predsednik VS), je trenutno predvidena 
izvedba utrditve dela javne poti s peščenim materialom tako, da se omogoči dostop do wc-ja. To bo možno 
izvesti po zaključku sanacije strehe, ko se bo odstranil fasadni oder. Potrebno bo tudi zaščititi nadstrešek 
pred golobi, ki spuščajo iztrebke na dostopno pot do wc-ja.  

 
3. Dejan Rusjan – Oddelek za okolje in prostor 

 
Prioriteta v VS Šmartno je sedaj ureditev parkirišč v naselju Šmartno, po ureditvi le teh se bo pristopilo k 
urejanju priključka in poti k spomeniku v Gonjačah. 

 
4. Anita Manfreda – Direktorica OU  
 

Skupaj s sosednjimi občinami se dogovarjamo o pripravi ustreznih pravnih aktov – Odloki o pogrebni oz. 
pokopališki dejavnosti, kar bo osnova za objavo razpisov za izvajanje koncesije za izvajanje gospodarske 
javne službe 24 urne dežurne službe pokopališke dejavnosti. 

 
 
Teja Jelina  
1. S strani občanov je prejela pobudo za možnost montaže dvigala v občinski stavbi. Predvsem starejši 

ljudje imajo opravke na občini oz. upravni enoti in jih seveda želijo sami opraviti, ampak težko hodijo. 
2. Lastnik parcele št. 1197/3 k.o. Biljana je podjetje Primorje v stečaju. Sprašuje, na kakšen način bi lahko 

občina uredila to parcelo, saj le ta kazi videz kraja (košnja trave, ureditev parkirišča).  
3. Predlaga, da bi Brda imela tudi svojo narodno nošo.  
 
1. Dejan Rusjan – Oddelek za okolje in prostor  

 
Predlagamo, da se pripravi ena ali več idejnih rešitev z oceno vrednosti investicije, kar je osnova za 
ustrezno odločitev. 
 

2. Dejan Rusjan – Oddelek za okolje in prostor 
 
Občina ne more urejati tega zemljišča, ker ni lastnik. Zemljišče je namenjeno gradnji poslovnih objektov, 
poslovneže in podjetja, ki iščejo primerno lokacijo je potrebno informirati o tem. Pri preverjanju podatkov 
v zemljiški knjigi smo ugotovili, da je vknjižena pravica prepovedi odtujitve in hipoteka v korist podjetja 
PETROL. 
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3. Tina Novak Samec – direktorica ZTKMŠ Brda  
 

Za mnenje smo vprašali tako etnologe, kot zgodovinarje, ki so mnenje tudi podkrepili z raziskavo v dani 
literaturi. Imamo tudi fotografije v kolikor se sprejme odločitev da se noša ponovno vpelje. 
Noše se ne da “ustvarit”, pač je ali pa je ni. Slovenska: Gorenjska, Belokranjska noša je nastala v obdobju 
nacionalizmov in krepitve narodne zavesti, in je bila izbrana, da ločuje. Noša je dejansko predmet ločevanja 
pa tudi identitete. 
V Brdih je nismo “vlekli” naprej in v obdobju fašizma smo v Brdih ustvarili neko moderno nošo po 
avstrijskih vzorih (imamo tudi fotografije), ki pa je no moremo vzeti kot nošo. Dejansko gre za oblačilno 
kulturo nekega obdobja. 
Na Goriškem in v Brdih lahko le rečemo, da so imeli kmetje tekom stoletij različno oblačilno kulturo. Ločili 
so med pražnjo obleko in tisto za delovne dni ter med nošo premožnih in tisto manj premožnih. 
Tako bi lahko npr. izbrali nek oblačilni slog, tipičen za konec 19. stoletja (kar ne moremo definirati kot 
nošo!). 
Izbira oblačilnega sloga iz nekega časovnega obdobja je stvar dolge in poglobljene študije in ne zgolj izbire 
katera obleka (kroj) nam ugaja. 
Glede na dejstvo, da tradicije z nošo v Brdih nismo nikoli ohranjali, se pojavi vprašanje smiselnosti, da se jo 
sedaj umetno “nastavi”. Vsekakor imamo že svoje predstavnike v tipičnih oblačilih, Briške žene in dekleta 
ter predstavnika Briškega grba. Sicer niso historično “točna” inačica oblačilne kulture, so pa nastala v 
procesu formiranja briške občine in so nek približek. 

 
Boris Šfiligoj 
1. Paulina Kumar, prva učiteljica v Brdih, roj. leta 1871, je leta 1895 postala učiteljica. Najprej je poučevala 

na Vipavskem, nato pa je pred 1. svetovno vojno prišla poučevat slovenski jezik v Kojsko, vse do 
Gentilijeve reforme leta 1923. Po tem letu je ostala v Kojskem, kjer je pomagala občanom urejat upravne 
zadeve, vodila je pevske zbore… Po vojni je poučevala vse do leta 1948, ko se je tudi upokojila, umrla pa 
je leta 1969. Bila je brez potomcev, sestra Srečka Kumarja. Za vas Kojsko je bila častna oseba. Njen grob 
se nahaja na pokopališču v Kojskem, ki pa je v zelo slabem stanju. Predlaga, da občina pri tem pomaga 
in grob obnovi.  

2. Zid v Višnjeviku proti Gradnem – v 64. členu OPN Brda piše, da zid naj bi bil suhi kamiti zid, če pa gre za 
zahtevno gradnjo je potrebno narediti beton in nato se zid obleče v obliki suhega zidu. V tem primeru se 
je kršilo člen odloka.  

3. Občina naj ponovno pristopi k reševanju problema zožanega dela pločnika v Kojskem, saj gre za zelo 
nevaren odsek.  

4. Parcela št. 338 k.o. Kojsko, ki je v občinski lasti, je delno odlagališče za smeti, delno pa je urejen 
vinograd. Na parceli je bila urejena cesta, katero pa se je uničilo z ureditvijo vinograda. Glede na to, da 
gre za občinsko parcelo sprašuje, ali je občina izdala dovoljenje za ureditev vinograda in ali lastnik 
vinograda plačuje kakšno najemnino? 

 
 
1. Anita Manfreda – Direktorica OU  

 
Pobuda je bila realizirana. Grob je bil ustrezno saniran ter je sedaj lepo urejen. 

 
2. Dejan Rusjan – Oddelek za okolje in prostor 

 
Povedati moramo, da pri obcestnem objektu v Višnjeviku, ne gre za oporni zid ampak za kamnito zložbo, 
katera skladno s klasifikacijo objektov spada med utrjene brežine in ne med oporne zidove ali zahtevnejše 
konstrukcije, zato se praviloma ne izvaja kot suhozid ali oblaga z avtohtonim kamnom.  Lahko povemo, da 
je isti investitor ob javni poti nad tem objektom gradil oporni zid – zahtevnejšo konstrukcijo, ki jo je izvedel 
kot suhozid oziroma obložil z avtohtonim kamnom in to v dolžini cca 200 m ter na svoje stroške preplastil 
odsek javne poti.   
Pri kamniti zložbi nas moti le to, da ni zgrajena iz avtohtonega kamna – lomljenca (razumemo pa lahko, da 
je tak kamen zelo težko dostopen). Po besedah investitorja imajo namen brežino nad zložbo zasaditi z  
rastlinjem, ki bo s časom prekrilo brežino. 

 
3. Dejan Rusjan – Oddelek za okolje in prostor 

 
Občina je že pristopila k reševanju problema pločnika in se o možnosti oz. načinu dokončanja neizvedenih 
del na državnem projektu pogovarja z izvajalcem rednega vzdrževanja regionalne ceste. 
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4. Dejan Rusjan – Oddelek za okolje in prostor  
 
Del parcele št. 338 k. o. Kojsko v izmeri 1.200 m je občina oddala v najem skupaj s parc. št. 339 k. o. Kojsko. 
Gre torej za razširjeno območje vinograda na omenjeni parcelni številki. Za preostali del parc. št. 338  
k. o. Kojsko ne razpolagamo s podatki o izdanem dovoljenju ali najemu zemljišča. 
Povedati moramo, da na parc. št. 338 k. o. Kojsko ni zaznambe javno dobro, kar pomeni, da to ni javna pot. 
Iz geodetskih evidenc je za del omenjene parcele, ki se nahaja med parc. št. 342 in 347 obe k. o. Kojsko, 
razvidna dejanska raba - vinograd, namenska raba pa najboljša kmetijska zemljišča. 

 
 
 
 
Direktorica občinske uprave                      ŽUPAN 
        Anita Manfreda                                 Franc Mužič 


